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Komisija za unutrašnje poslove, sigurnost i nadgledanje Bezbednosne snage Kosova 

Sednica br. 14 

Priština,  27.03. 2018, u 11:00 časova 

Zgrada Skupštine, sala N-204 

 

 

 

ZAPISNIK 

 

Na sednici su učestvovali: Rexhep Selimi, prvi zamenik predsednika, Fatmir Xhelili, Muharrem 

Nitaj, Xhelal Sveçla, Ismet Beqiri i Fadil Beka, članovi. 

 

Odsutni: Haxhi Shala, Zoran Mosilović, Drita Millaku, Ramiz Kelmendi i Bahrim Shabani. 

 

Drugi poslanici učesnici: Shemsi Syla  

 

Predstavnici iz policije Kosova- Shpend Maxhuni-Generalni direktor Policije Kosova, Riza 

Shillova- Direktor Departmana za  istragu,   Rashit Qalaj- Departman operacija – Policije 

Kosova.  

 

Iz podržnog osoblja Komisije:  Nur Çeku i Zarë Aliu. 

 

Sednici je predsedavao,  Rexhep Selimi, prvi zamenik predsednika.  

 

Na ovoj sednici je predložen sledeći:  
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Dnevni red 

 

 

1. Usvajanje dnevnog reda 

2. Usvajanje zapisnika sa sednica od  06.02.2018, 07.02.2018 i 21.02.2018 

3. Izveštavanje Generalnog direktora Policije Kosova g. Shpend Maxhuni o 

godišnjem izveštaju rada za 2017. godinu,  i  

4. Razno.  

 

Predsedavajući komisije  je konstatovao da su ispunjeni uslovi za početak rada i otvorio je 

sednicu.   

 

1. Usvajanje dnevnog reda 

 

Dnevni red je usvojen bez izmene.  

 

2. Usvajanje zapisnika sa sednica od  06.02.2018, 07.02.2018 i 21.02.2018 

 

  

Zapisnici su usvojeni bez primedbi. 

 

3. Izveštavanje Generalnog direktora Policije Kosova g. Shpend Maxhuni o 

godišnjem izveštaju rada za 2017. godinu 

 

Predsedavajući -  na početku je naglasio da je na ovom sastanku pozvan  g. Shpend Maxhuni – 

Generalni direktor policije Kosova za predstavljanje  Godišnjeg izveštaja rada za 2017. godinu i 

reč je dao g. Maxhuni.    

 

Shpend Maxhuni -   je na početku  naglasio da zahvaljujući tesnoj saradnji između građana 

Kosova, domaćih i međunarodnih institucija  policija je postigla konkretne rezultate u svim 

pogledima. Tokom izveštajnog perioda Policija Kosova je evidentirala ukupno  49214 slučajeva,  

od kojih  35021 su klasifikovana kao krivična dela, dok  14193 slučajeva su klasificirani kao  

prekršaji i slučajevi druge prirode. Upoređenjem  sa istim periodom iz  2016, broj slučajeva je 

obeležio pad za  3.55%, broj krivičnih dela takođe je  obeležio pad za  1.25%, kao i pad za  

8.79% broj prekršaja i slučajeva druge prirode.  

 

Zahvaljujući angažovanosti policije bilo je smanjenje broja krivičnih dela, kao što je broj teških 

telesnih  povreda je smanjen za  4.15%, broj krađa je smanjen za 6,06%, broj teških krađa je 

smanjen za 6.76%, dok nezavisno od  angažovanja i preventivnih mera, nacionalnih strategija, 

broj ubica je  obeležio lako povećanje za 3.84%, dok broj otmice ima povećanje za 3.94%. 

Policija Kosova je izrekla meru zadržavanja za  3170 zbog sumnje u uključivanju u kriminalne 

akte, a u odnosu sa istim periodom iz  2016 je obeležio opadanje za  8.46%. Takođe Policija 

Kosova je uhapsila  15608 koje u saradnji sa odgovarajućim organima upućeni u daljem 

procedurama. Upoređivanju sa istim periodom prethodne godine primećen je povećanje 

uhapšenih osoba za 10.75%. 
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U okviru operacija Policija Kosova je konfiskovala  1211 vatrenih oružja raznih vrsta i u  odnosu 

sa istim periodom iz  2016. Godine obeležen je pad za  6.26%, kao i da je konfiskovala  26178 

komada municije  raznih kalibara i u odnosu sa istim periodom iz 2016. Je obeleženo povećanje 

za 1.38%. Takođe policija  je angažovana i u menadžiranju protesta i skupova ukupno 186. 

Raznih protesta. U odnosu sa istim periodom  2016. primećeno je sniženje protesta i skupova za 

25.89%. Takođe i specijalna  jedinica za reagovanje  je bila angažovana u 161 policijske 

aktivnosti  visoke opasnosti. U pogledu javne bezbednosti, bezbednosti saobraćaja bio je prioritet  

gde su izrađeni planovi, strategije i koordiniran rad sa drugim institucijama.  

 

Tokom ovog perioda izrađeni su 62 analitičkih izveštaja, koji su bili orijentisani  u  identifikaciji 

i adresiranju negativnih pojava u putnom saobraćaju, uključujući i fenomenologiju i etiologiju 

saobraćajnih nezgoda,  izrađeni su 103 izveštaja i dopisa u vezi sa stanjem putne i infrastrukture, 

koji su adresirani odgovarajućim institucijama, realizovani su  79 susreta i učešće u  70 

televizijskih emisija, koje su bile usred sređene u povećanju bezbednosti u putnom saobraćaju, 

28 kampanje za podizanje svesti učesnika u saobraćaju, 62. predavanja u školama za podizanje 

sveti učenika, kao i učešće u 13. konferencijama, simpozijumima, domaći i međunarodni susretu 

u oblasti bezbednosti putnog saobraćaja. Takođe je naglasio  da u vezi ovog pitanja je osnovana 

task forca sa ciljem  sprečavanja udesa u putnom saobraćaju,  gde su izrečene  397638 tikete za 

prekršaje, u upoređenju sa istim periodom prethodne godine obeleženo je povećanje izricanja 

kazni za  21.49%, udesa u putnom saobraćaju bilo je u opadanju  za  4.09%, udesi sa fatalnim 

posledicama nažalost su obeležili povećanje  za  23.23%, dok što se tiče udesa sa povredama  

bilo je povećano za  5.29%. 

 

Zatim je naglasio da policija u okviru koncepta policija u zajednici, je realizovala niz aktivnosti 

za problematike u zajednici, sa ciljem približavanja sa svim zajednicama. U tom cilju  imamo niz 

projekata za pomaganje građanima, za podizanje svesti građana. U okviru novih angažovanja, 

kao što je aspekt trgovine sa ljudskim bićima, sprečavanje trgovine sa narkoticima, naglasio je da 

se nastavljaju operacije i konkretni planovi. 

 

U oblasti suzbijanja trgovine sa ljudskim bićima, tokom ovog perioda  urađeni su 159 slučajeva, 

od kojih  130  slučajeva bili su novi. Realizovani su 42 operativna planova,  100  operacije,  

neutralizovanje su 3 kriminalne grupe, uhapšena su   203 sumnjiva osoba,  podnete su   82 

krivične prijave,  24 slučajeva su uručene u tužilaštvu sa posebnim izveštajem,  38 slučajeva su 

uručeni u sudu – Diviziji za prekršaje, dok za 15 slučajeva vodi se istraga.  Tokom ovog perioda 

identifikovane su  32 žrtava trgovine ljudskim bićima,  od kojih  25 su smeštene u 

odgovarajućim azilima odnosno  za re-integraciju i rehabilitaciju, dok druge su vraćene u 

porodicama.    

 

 U oblasti sprečavanja,  istrage i otkrivanja  trgovine sa narkoticima  izrađeni su  1423  slučajeva, 

od kojih  1368 bili su novi slučajevi. Realizovane su  788 operacije,  neutralizovane su  17 

kriminalne  grupe, vođena istraga za   1732 sumnjive osobe, uhapšena su  1426  osoba, podnete 

su krivične prijave za  1022 prema  1358 osoba. Konfiskovani su:  391.3 grama heroine  713.05 

grama kokaine  147.74 grama ekstazije 1908 kg. 176.75 grama marihuane,  5898 kanabisa,  

155.05 grama semenke od kanalisa. 
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Predsedavajući je predložio da pored pročitanje izveštaja od strane Generalnog direktora 

Policije da se daje prostor i drugim pitanjima,  ne isključujući  i tromesečje za 2018. Godinu.    

 

 

Shpend Maxhuni -  generalni direktor Kosovske policije je dalje naveo da bi trebalo da bude 

ponosna kosovska policija svojim radom  i postignutim rezultatima. On je takođe istakao da je 

smanjenje negativnih trendova pojava je pozitivan, dodajući da su saobraćajne nesreće bili 

najozbiljniji fenomen, gde su izgubljene mnogi ljudski životi. On je takođe istakao da je tokom 

2017. godine izvršena analizira koja se   odnosi na sve vrste krivičnih dela po glavi stanovnika i 

svim novim trendovima vidi se  da je Kosovo dobro u odnosu na region i šire. 

 

Muharrem Nitaj -  u vezi ovog izveštaja  postavio je sledeće pitanje: Koliko je Policija Kosova 
učestvovala u delima koje su u suprotnosti sa zakonom? Da li postoje  podatke o broju  
pripadnika policije koji su bili uključeni u  kriminalnim delima?  
 
Shpend Maxhuni -  u odgovoru je  naglasio da prema zakonu, sve žalbe upućene za policijske 

zvaničnike, one se razmatraju od  Policijskog inspektorata Kosova.  

 

Kryesuesi  - je informisao  da je Komisija osnovala  radnu grupu za nadgledanje zakona PIK-a, 

gde tokom procesa  primećene nekoliko kršenja od policijskih zvaničnika, kao što je 

učestvovanje u tući. Zatim je naglasio  da ima nekoliko pitanja za Generalnog direktora policije. 

Da li verujete  da su preduzete potrebne mere u okviru  nadležnosti  menadžmenta policije 

Kosova prema vašim pred postavljenima koji su osumnjičeni za krivična dela? Da li je 

razmišljano  od strane menadžmenta da se obezbedi život  policajca? Navodeći  da osiguranje 

života i zdravstva je problematika koja se  nastavlja  iz godine u godini. Pozivajući se na 

jučerašnjoj akciji na severu zemlje, gde je uhapšen Marko Đurić, u vezi čega je bio optužen? 

Akcija policije Kosova je preduzeta samo za 15 minuta zadržavanja  u  stanici Policije i zatim je 

oslobođen. Zbog toga zahtevam  da se službeno objasni u vezi čega je optužen i razlog njegovog 

oslobađanja? Zahtevam ukoliko je moguće da g. Maxhuni daje nam objašnjenja  u vezi s tim, ali 

bez oštećenja procesa.  

 

Fatmir Xhelili -  pozivaju se na izveštaju Policije Kosova naglasio je  da su vidni rezultati, koje 

je ocenila komisija. U okviru obaveza  o procesu  evropskih integracija je i suzbijanje korupcije  

i organizovanog kriminala. Zatim je postavio pitanja: kakve kapacitete ima policija za ovaj 

vremenski period za suzbijanje ove kategorije kriminaliteta? Da li su spremne ekipe i da li 

postoje potrebe  za treniranja i dodatne ekspertize? Kakva je relacija između tužilaštva i sudstva, 

kako bi trougao policija, tužilaštvo i sudstvo da imaju saradnju? Da li smatrate da povećanje 

novčanih kazni u Zakonu za prekršaje nisu dovoljne, kako bi uticale u smanjivanju  slučajeva 

žrtava u putnom  saobraćaju? Da li su preduzete druge mere za smanjivanje gubitaka života u 

saobraćaju?  

 

Xhelal Sveçla – na početku je čestitao zvaničnicima Policije Kosova za jučerašnju akciju 

povodom hapšenja Marko Đurića, dodajući da je vrlo značajan pogled je i unutrašnja kontrola 

policije. Pozivajući se na podacima predstavljenih u izveštaju, postavio je sledeća pitanja. Koliko 

je spremna  policija Kosova da izgradi i da zaštiti integritet policijskog zvaničnika  i policije 
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uopšte? Koliko je snažna policija za suzbijanje i sprečavanje konflikta interesa svakog 

pripadnika policije? 

 

Ismet Beqiri -  pozivajući se na godišnjem izveštaju Policije Kosova, naglasio je da uprkos 

nedostataka koje su  evidentne a koje su ljudske prirode, dodajući da je obaveza policije da 

suzbije negativne pojave. Takođe je naglasio da je policija Kosova naj kredibilna institucija i 

dodao je što se tiče  uslova rada, zdravstvenog osiguranja, treba više raditi, sa ciljem  uspešnog 

rada policije.  

 

Zatim je predstavio sledeće pitanje: na kakvom nivou je saradnja sa  INTERPOL i  EUROPOL-

om, znajući da Kosovo  još nije deo  ovih mehanizama? Realizovanu operaciju povodom 

hapšenja ,  Marko Đurića  je ocenio zakonitu, imajući u vidu da je ušao na teritoriji Kosova bez 

adekvatne dozvole, takođe je naglasio da je policija Kosova treba biti politički nezavisna  i bez 

uticajna iz bilo koje političke stranke.   

 

Shemsi Syla -  postavio je sledeće pitanje za Generalnog direktora Policije. Koliko ratnih 

zločinaca je uhapšeno  ili su u planu hapšenja? Da li je istina da od  komandira Policije Kosova 

na severu je  odbijen nalog  za  izvršenja akcije za hapšenje Marko Đurića?  

 

Predsedavajući -  je postavio sledeće pitanje:  Da li je bilo drugih optužbi prema Đuriću.  

 

Shpend Maxhuni, generalni direktor Policije Kosova u vezi pitanja koja postavljaju 

poslanika, rekao da Kosovska policija je poznata po samokritici za neke pojave u policiji. On je 

takođe naglasio da želi da osigura da sve policijske strukture koje su u suprotnosti sa zakonom, 

pokrenuo pravni postupak za odgovarajuću situaciju. Dalje je istakao da je u pitanju unutrašnja 

disciplina, odgovornosti su podeljeni u skladu sa zakonom i Policijski inspektorat Kosova ima 

ovlašćenja da istražuje policiju u slučajevima sumnje policajaca da su prekršili zakon. To može 

biti stvar percepcije da nije pravilno postupila u određenim okolnostima, ali Kosovska policija je 

otvorena za pružanje potrebnih informacija o tom pitanju. Dalje je istakao da  kosovska policija 

nema zdravstveno osiguranje za svoje članove,ali veruje da će nadležne institucije regulisati i 

ovo pitanje za Kosovsku policiju. 

Dok što se tiče pravnog delovanja Kosovske policije u slučaju hapšenja gospodina Marko Đurića 

rekao je da postoji odluka Vlade o zabrani ulaska srpskih državnih zvaničnika koji su najavili, da 

će posetiti Kosovo, dodajući da je operativni postupak sprovoden od strane nadležnih jedinica. 

Što se tiče pitanja g. Selimi rekao je da je g. Đurić je imao zabranu ulaska na Kosovo, ali nije 

bilo drugih optužbi. 

Dok je odgovor na pitanja g. Fatmir Xhelili, rekao je da Policija Kosova ima sve kapacitete 

neophodne za borbu protiv organizovanog kriminala i da imaju kadrove u ovoj oblasti 

obrazovane u zemlji i van Kosova, dodajući da su posvećeni sa drugim institucijama da daju svoj 

doprinos  u procesu integracije u EU, ali i za ispunjavanju policijske misije. Takođe, istakao je 

saradnju sa Državnom tužiocu gde su identifikovali broj slučajeva profilisanih i saradnja je dobra 

u poslednje vreme, dodajući da tužioci i policijski istražitelji sarađuju. Dok  u pogledu saradnje 

sa sudovima naglasio je da je ova saradnja sa Tužilaštvom i sudskih odluka se ne prokomentarišu 

i ne sprovode od strane policije. Dok što se tiče gubitka života u saobraćaju, on je rekao da 

policija ulaže napore, gde pored zakona o saobraćaju takođe su preduzeti konkretni planovi i 

postoji trend smanjenja saobraćajnih nesreća sa fatalitetom. Dok što se tiče unutrašnje kontrole, 
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on je naglasio da postoje specijalizovane jedinice za suočavanje sa ovim aspektom, kao što je 

Jedinica za profesionalne standarde, kao i druge upravljačke mehanizme koji doprinose 

unutrašnjoj kontroli. 

 

  

Što se tiče pitanja zaštite integriteta, on je naglasio kako je policija sa menađmentom i njenih 

struktura, dokazala da je spremna da brani svoj integritet, dodajući da pojedini okolnosti ne bi 

trebalo da utiču na percepciju institucije. Dodajući da je bilo pozitivnih ocena od strane 

međunarodnih mehanizama, gde je za period 2011-2015, procenjeno  da je Kosovska policija  

profesionalna i pouzdana i manje politički uticajna i manje korumpirana. Dok što se tiče 

konflikta interesa, on je istakao da je ovaj aspekt je predviđen u planu integriteta i kada su 

procene policije identifikovali bilo kakve radnje koje su u suprotnosti a koje su preduzete da bi 

se izbeglo konflikt interesa i ne postoje zabrinutost takvih razmera. Uprkos da Kosovo nije deo 

INTERPOL-a, policija ima saradnju ne samo sa ovim mehanizmom, ali i sa EUROPOL-om i 

drugim mehanizmima. 

Što se tiče INTERPOL-a je naglasio da je pristup jedino kroz međunarodnog prisustva  na 

Kosovu. On je takođe naglasio da je Kosova deo globalne koalicije u borbi protiv ISIS, dodajući 

da je policija bila aktivna po tom pitanju. Dok što se tiče integrisanog menađiranja granice, on je 

rekao da što se tiče severnog dela postoji isti proces koji se primenjuje u drugim delovima 

granice zemlje i dodao da oni nemaju nikakvih problema u ovoj oblasti. Dok  u pogledu ratnih 

zločina, dodao je da  ovi zločini još uvek nisu u nadležnosti kosovskih institucija, dok  neki 

slučajevi su još uvek pod istragom, ali zbog osjetljivosti ne može govoriti mnogo o njima. 

Takođe, on je dodao da je Kosovska policija ozbiljno angažovana da za bilo kog pojedinca koji 

je osumnjičen za ratne zločine će preduzeti mere. Takođe je naglasio da odgovorno tvrdi da nije 

bilo odbijanje naloga od Komandanta stanice policije na severu i da su sprovodili sve naloge. 

 

Xhelal Sveçla, postavio pitanja  g. Maxhuni. Od 7500 policajaca koji su aktivni, koliko od njih 

su uhapšena dva puta, mada  su  pripadnici policije ili pre nego što su bili zvanični policajci? 

Ukoliko postoje slučajevi, da li je moguće da dobijemo ove informacije u obliku izveštaja za 

komisiju? 

 

Shpend Maxhuni – je naglasio  da na ovom susretu  ne poseduje ove podatke, ali iste ćemo 

dostaviti komisiji. Međutim je naglasio da tokom procesa izbora policijskih zvaničnika oni 
podležu niz  selektivnih procesa  i ukoliko imaju  kriminalnu prošlost ne mogu biti  pripadnici  
policije. Ukoliko se desi nešto  nakon što bude prijem u policiji, tada se preduzimaju  adekvatne 
mere.  
 

Predsedavajući -  je zahvalio Generalnog direktora Policije, g. Maxhuni, za izveštavanje  o 

godišnjem izveštaju za 2017. god.  

 

Shpend Maxhuni -  takođe je zahvalio Komisiju tražeći od njih njihovu podršku za  dalje 

procesiranje Nacrta zakona o penzionisanju pripadnika Policije Kosova.  

 

Predsedavajući -  je deklarisao u ime Komisije  da će nakon procesiranja od strane Vlade u 

Skupštini, nacrt zakona će imati  podršku  i dalje ćemo procesirati istog. Takođe je naglasio da i 

jučerašnja akcija( hapšenje Marko Đurića) je podržana od Komisije.    
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4. Razno 

 

 
Nije bilo drugih pitanja za diskusiju 

 

Ovim tačkom je završena  sednica Komisije. 

 

Sednica je završena u 13:00 časova.  

   

Pripremila:    

Jedinica za podršku Komisije   Predsednik Komisije, 

 __________________  

     Haxhi Shala 

 

 

 

 

 

 

 


